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  PROTOKÓŁ NR SP-BR.0012.7.4.2024 

z posiedzenia Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji 

Rady Powiatu Wrocławskiego 

 

w dniu 28 października 2024 r. 

 

Posiedzenie Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Rady Powiatu Wrocławskiego 

(dalej: Komisja TDiK) odbyło się w Sali Sesyjnej nr 118 w siedzibie Starostwa Powiatowego 

we Wrocławiu, ul. T. Kościuszki 131.  

 

Zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1), w posiedzeniu uczestniczyli Członkowie 

Komisji w składzie 9 osób: 

 

1. Maria Wilk 

2. Wiktor Adamek 

3. Anna Chmielewska 

4. Piotr Chmurzyński 

5. Andrzej Jamrozik 

6. Andrzej Kozdrowicki 

7. Arkadiusz Krzyżanowski 

8. Tomasz Ostaszewski 

9. Edyta Ostrowska 

 

Pani Radna Anna Chmielewska uczestniczyła w posiedzeniu Komisji od punktu 3 porządku 

obrad, Pan Radny Piotr Chmurzyński uczestniczył w obradach od punktu 10. 

Nieobecny był Pan Radny Hieronim Kuryś.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli także zaproszeni Goście: 

p. Marcin Korytko – Wicestarosta Powiatu Wrocławskiego,  

p. Joanna Kryszczak – Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa, 

p. Katarzyna Popowicz – Z-ca Dyrektora Wydziału Dróg Starostwa, 

p. Paweł Czarny – Kierownik referatu ds. przygotowania robót drogowych w Wydz. Dróg 

Starostwa, 

p. Paweł Serafin – Kierownik referatu ds. realizacji robót drogowych w Wydz. Dróg 

Starostwa. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13.00. 

 

Punkt 1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Maria Wilk otworzyła posiedzenie, powitała Gości i Członków 

Komisji, stwierdziła kworum, po czym przedstawiła porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji TDiK w dniu 11.09.2024 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 
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powiatowej nr 1942D w miejscowości Bratowice w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora. Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 

powiatowej nr 1963D w miejscowości Tyniec nad Ślęzą w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora. Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 

powiatowej nr 1959D w miejscowości Magnice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 

powiatowej nr 1950D na odcinku Małuszów – Krzyżowice w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora. Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 

powiatowej relacji Domasław – Księginice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Burmistrzowi Siechnic zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg 

powiatowych nr 1939D (m. Żerniki Wrocławskie) i nr 1938D (m. Żerniki Wrocławskie 

i Smardzów) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. Osoba referująca: p. Joanna 

Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce 

zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1960D (m. Pełczyce) 

w zakresie pełnienia funkcji inwestora. Osoba referująca: p. Joanna Kryszczak - 

Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

10. Wnioski do budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2025. Osoba referująca: p. Joanna 

Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa.  

11. Sprawy różne.   

 

Nie wniesiono uwag do porządku obrad. 

 

Punkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji TDiK w dniu 11.09.2024 r.  

 

Nie wniesiono uwag do protokołu z posiedzenia Komisji TDiK w dniu 11.09.2024 r. 

Przewodnicząca stwierdziła zatem, że protokół został przyjęty. 

 

Punkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej 

nr 1942D w miejscowości Bratowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

 

Projekt uchwały zreferowała Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z koniecznością przedłużenia terminu, na jaki Gmina Żórawina przejmie pełnienie 

funkcji inwestora dla zadania obejmującego swym zakresem opracowanie dokumentacji 

projektowej dla rozbudowy odcinka drogi powiatowej nr 1942D w miejscowości Bratowice, 

polegającej na budowie chodnika wraz z infrastrukturą do dnia 31 grudnia 2025 r., zachodzi 

potrzeba dokonania zmiany uchwały Nr XXVIII/335/23 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 

28 marca 2023 r. w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania 

odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1942D w miejscowości Bratowice w zakresie 
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pełnienia funkcji inwestora, zmienionej uchwałą Nr XXXV/409/24 Rady Powiatu 

Wrocławskiego z dnia 15 lutego 2024 r. Zmiana terminu wynika z przedłużających się prac 

projektowych dla tego zadania. 

 

Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 

- Radny Andrzej Kozdrowicki, 

- Pani Dyrektor Joanna Kryszczak. 

 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Żórawina zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1942D w 

miejscowości Bratowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Wiktor Adamek, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz Krzyżanowski, Tomasz  

Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Chmielewska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty. 

 

Punkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej 

nr 1963D w miejscowości Tyniec nad Ślęzą w zakresie pełnienia funkcji inwestora.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z koniecznością przedłużenia terminu, na jaki Gmina Kobierzyce przejmie 

pełnienie funkcji inwestora dla zadania obejmującego swym zakresem przebudowę odcinka 

drogi powiatowej nr 1963D wraz z budową chodników, zachodzi potrzeba dokonania zmiany 

uchwały Nr XXVI/300/22 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 23 września 2022 r. w sprawie 

przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi 

powiatowej nr 1963D w miejscowości Tyniec nad Ślęzą w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

Zmiana terminu wynika z faktu przedłużenia realizacji robót budowlanych w terenie oraz 

koniecznością wykonania robót dodatkowych dla tego zadania.  

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1963D w 

miejscowości Tyniec nad Ślęzą w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej 

opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (8) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz 

Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej 

nr 1959D w miejscowości Magnice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

 

Projekt uchwały omówiła Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z przedłużającymi się pracami w zakresie opracowania przez Gminę Kobierzyce 

dokumentacji projektowej dla zadania obejmującego swym zakresem przebudowę 

skrzyżowania ulicy Kwiatowej, Świętego Józefa, Pogodnej i Parkowej w miejscowości 

Magnice, zachodzi konieczność przedłużenia terminu, na jaki Gmina Kobierzyce przejmuje 

pełnienie funkcji inwestora dla tego zadania. Zachodzi zatem potrzeba podjęcia przez Radę 

Powiatu Wrocławskiego uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/96/19 Rady Powiatu 

Wrocławskiego z dnia 30 października 2019 r. w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1959D w 

miejscowości Magnice w zakresie pełnienia funkcji inwestora, zmienionej uchwałą Nr 

XXII/245/21 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 20 grudnia 2021 r.  

  

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1959D w 

miejscowości Magnice w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz 

Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 
 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej 

nr 1950D na odcinku Małuszów – Krzyżowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z koniecznością przedłużenia terminu, na jaki Gmina Kobierzyce przejmie 

pełnienie funkcji inwestora dla zadania obejmującego swym zakresem budowę ciągu pieszo – 

rowerowego na odcinku Małuszów – Krzyżowice – Żerniki Małe do dnia 31 grudnia 2026 r., 

zachodzi potrzeba dokonania zmiany uchwały Nr XXII/243/21 Rady Powiatu Wrocławskiego 
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z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania 

zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1950D na odcinku Małuszów – 

Krzyżowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. Zmiana terminu następuje na wniosek 

Gminy Kobierzyce, która obecnie opracowuje dokumentację projektową dla zadania, a 

następnie chce przystąpić do realizacji robót budowlanych w terenie. 

 

Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 

- Radny Wiktor Adamek, 

- Pani Dyrektor Joanna Kryszczak. 

 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1950D na odcinku 

Małuszów – Krzyżowice w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz 

Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej 

relacji Domasław – Księginice w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

 

O przedstawienie projektu uchwały poproszona została Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor 

Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z koniecznością przedłużenia terminu, na jaki Gmina Kobierzyce przejmie 

pełnienie funkcji inwestora dla zadania obejmującego swym zakresem budowę ciągów pieszo 

– rowerowych pomiędzy miejscowościami Domasław i Księginice, zachodzi potrzeba 

dokonania zmiany uchwały Nr XXI/224/21 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 29 września 

2021 r. w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem 

publicznej drogi powiatowej relacji Domasław - Księginice w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora, zmienionej uchwałą Nr XXIII/275/22 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 23 

marca 2022 r. Zmiana następuje na wniosek Gminy Kobierzyce. 

 

Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali: 

- Pani Radna Maria Wilk - Przewodnicząca Komisji, 

- Pani Dyrektor Joanna Kryszczak. 

 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej relacji Domasław – 

Księginice w zakresie pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz 

Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania 

Burmistrzowi Siechnic zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 

1939D (m. Żerniki Wrocławskie) i nr 1938D (m. Żerniki Wrocławskie i Smardzów) w 

zakresie pełnienia funkcji inwestora.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z koniecznością przedłużenia terminu, na jaki Gmina Siechnice przejmie 

zarządzanie odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1939D i nr 1938D w zakresie 

pełnienia funkcji inwestora, zachodzi potrzeba dokonania zmiany uchwały Nr XVI/159/20 

Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 22 września 2020 r. w sprawie przekazania Burmistrzowi 

Siechnic zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1939D (m. Żerniki 

Wrocławskie) i nr 1938D (m. Żerniki Wrocławskie i Smardzów) w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora, zmienionej uchwałą Nr XXII/247/21 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 20 

grudnia 2021 r. oraz uchwała Nr XXXI/369/23 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 27 

września 2023 r. Zmiana następuje na wniosek Gminy Siechnice z uwagi na przedłużający się 

okres realizacji zadania w obrębie skrzyżowania  z drogą wojewódzką nr 395.  

  

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekazania Burmistrzowi 

Siechnic zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1939D (m. Żerniki 

Wrocławskie) i nr 1938D (m. Żerniki Wrocławskie i Smardzów) w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz 

Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt. 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wójtowi Gminy 

Kobierzyce zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1960D (m. 

Pełczyce) w zakresie pełnienia funkcji inwestora.  
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O przedstawienie projektu uchwały poproszona została Pani Joanna Kryszczak - Dyrektor 

Wydziału Dróg Starostwa. 

W związku z zamiarem realizacji przez Gminę Kobierzyce zadania inwestycyjnego 

obejmującego swym zakresem poprawę bezpieczeństwa  użytkowników drogi powiatowej nr 

1960D w Pełczycach poprzez wykonanie robót związanych ze zmianą lokalizacji istniejącego 

przystanku autobusowego oraz wyrażeniem woli pełnienia przez Wójta Gminy Kobierzyce 

funkcji inwestora zastępczego dla przedmiotowego zadania, zachodzi potrzeba podjęcia 

stosownej uchwały przekazującej Wójtowi Gminy Kobierzyce zadanie zarządzania odcinkiem 

publicznej drogi powiatowej nr 1960D w miejscowości Pełczyce w zakresie pełnienia funkcji 

inwestora. Szczegółowe zasady współpracy przy realizacji przedmiotowego zadania oraz 

udostepnienia terenu pod realizację inwestycji zostaną uregulowane w porozumieniu pomiędzy 

Zarządem Powiatu Wrocławskiego a Wójtem Gminy Kobierzyce. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Kobierzyce zadania 

zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 1960D (m. Pełczyce) w zakresie 

pełnienia funkcji inwestora - przyjęcie pozytywnej opinii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Wiktor Adamek, Anna Chmielewska, Andrzej Jamrozik, Andrzej Kozdrowicki, Arkadiusz 

Krzyżanowski, Tomasz Ostaszewski, Edyta Ostrowska, Maria Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Chmurzyński, Hieronim Kuryś 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 10. Wnioski do budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2025.  

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że w okresie od ostatniego posiedzenia Komisji, Radni 

złożyli wnioski do budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2025. Ponadto Pani Przewodnicząca 

poinformowała, że istnieje możliwość złożenia wniosków w trakcie dzisiejszego posiedzenia 

Komisji.   

 

Kolejno głos zabrała Pani Dyrektor Joanna Kryszczak, która przedstawiła Pana Pawła Serafina 

–  Kierownika referatu ds. realizacji robót drogowych w Wydz. Dróg Starostwa.  

 

Pani Przewodnicząca zaproponowała, aby w przyszłych latach, wnioski do budżetu Powiatu 

kierowane od sołtysów, czy mieszkańców były składane za pośrednictwem Radnych Powiatu 

Wrocławskiego reprezentujących dane gminy.  

 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Jamrozik zaproponował opracowanie ścieżki z wytycznymi 

dotyczącymi przyjmowania wniosków i poinformowanie o niej odpowiednich włodarzy gmin.  

 

Następnie Pani Dyrektor J. Kryszczak oddała głos Panu Pawłowi Czarnemu – Kierownikowi 

referatu ds. przygotowania robót drogowych w Wydziale Dróg Starostwa, który szczegółowo 

przedstawił prezentację (załącznik nr 2 do protokołu) zawierającą 74 wnioski złożone do 
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budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2025, dotyczące zadań na drogach powiatowych 

z podziałem na poszczególne gminy Powiatu. Są to wnioski skierowane od Radnych Powiatu, 

sołtysów, mieszkańców. Łącznie dotyczą one 240 tematów, które wymagają analizy przez 

służby drogowe i weryfikacji w terenie. Stąd udzielenie odpowiedzi na wnioski będzie 

wymagało czasu. W dalszym ciągu spływają wnioski do budżetu Powiatu na przyszły rok.  

 

Po przedstawieniu I części prezentacji, Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

 

Głos zabrała Pani Dyrektor J. Kryszczak, która pokrótce przedstawiła wniosek Pani Radnej 

Anny Chmielewskiej, który nie został ujęty w przedstawionej prezentacji, a dotyczył zadań 

przy ul. Rzecznej w Kiełczowie oraz wniosek Pana Radnego Tomasza Ostaszewskiego 

dotyczący głównie dróg w Bielanach Wrocławskich w zakresie doświetleń przejść dla pieszych, 

ograniczenia prędkości, poprawy bezpieczeństwa na ul. Przystankowej w m. Ślęza. 

 

Radna Anna Chmielewska zapytała, czy odpowiedzi na wnioski do budżetu Powiatu są 

konieczne do udzielenia. 

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że wnioski traktowane są jako element aktywności, 

a konkretna odpowiedź na nie nie jest od razu możliwa. Każdy wniosek wymaga analizy 

i uporządkowania zadań do realizacji od tych najważniejszych.  

 

Pani Dyrektor przekazała, że udzielone zostaną odpowiedzi na wszystkie wnioski. Odpowiedzi 

będą różne, bardziej lub mniej precyzyjne, co wynika z potrzeby analizy zgłoszonych tematów. 

To Zarząd Powiatu Wrocławskiego ostatecznie wskaże co i kiedy może zostać zrealizowane.  

 

Radny Andrzej Kozdrowicki zapytał o wymienione we wnioskach prace związane z przycinką, 

wycinką i pielęgnacją zieleni. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, że zakres takich prac zlecany jest w zależności od potrzeb na 

zasadzie przetargów.  

 

Następnie Radny Wiktor Adamek uzupełnił swój wniosek do budżetu Powiatu Wrocławskiego 

na rok 2025 o zadania dotyczące: doświetlenia przejść dla pieszych przy ul. Wrocławskiej 

w Kiełczowie, przesunięcia lub budowy nowego przejścia dla pieszych na ul. Wiejskiej 

w Długołęce, montażu radaru wskazującego prędkość na ul. Wiejskiej w Długołęce na 

wysokości nowopowstającego parku kieszonkowego, wykonania przejścia dla pieszych na ul. 

Wschodniej w Długołęce pomiędzy przystankami autobusowymi, utwardzenia przystanku 

autobusowego przy ul. Wschodniej w Długołęce w stronę Kamienia, analizy możliwości 

budowy ronda w Długołęce na skrzyżowaniu ulic Wiejskiej, Robotniczej, Polnej i Wschodniej. 

Pan Radny zobowiązał się złożyć uzupełnienie wniosku drogą mailową.  

 

Radny Arkadiusz Krzyżanowski przedstawił zadanie stanowiące także uzupełnienie złożonego 

wniosku do budżetu, dotyczące wymiany progów zwalniających przy ul. Wrocławskiej 

w Łozinie na progi emitujące mniejszy hałas. 

Pan Radny również zobowiązał się do złożenia uzupełnienia wniosku drogą mailową.  

 

Pani Przewodnicząca zaznaczyła, że jej priorytetem jest bezpieczeństwo w obrębie szkół 

i przedszkoli, a także przystanków autobusowych. 
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Radny Wiktor Adamek zauważył, że priorytetem powinny być zadania szybkie i łatwe do 

realizacji, które są widoczne dla mieszkańców, a nie wymagają dużych nakładów finansowych.  

 

Radna Anna Chmielewska przychyliła się do priorytetów przedstawionych przez Panią 

Przewodniczącą Marię Wilk, zaproponowała pochylenie się nad realną poprawą 

bezpieczeństwa w danych miejscowościach.  

 

Radny Piotr Chmurzyński zgłosił wniosek do budżetu dotyczący poprawy szerokości drogi 

w Sadowicach od mostu w kierunku drogi wojewódzkiej  oraz przed mostem - ul. Rzeczna wraz 

z budową ciągu pieszo – rowerowego. Radny zawnioskował też o uwzględnienie drogi  na 

odcinku od Bogdaszowic w kierunku Rolantowic oraz drogi Nowa Wieś Wrocławska. Wniosek 

zostanie przesłany droga mailową. 

 

Kolejno głos zabrał Pan Wicestarosta Powiatu Marcin Korytko, który odniósł się do dotychczas 

złożonych wniosków do budżetu na rok 2025 informując, że odpowiedzi na nie będą udzielane 

na maksymalnie wysokim poziomie precyzyjności.  

Pan Wicestarosta poinformował, że bieżąca sytuacja związana z niedawną powodzią, jaka 

dotknęła Powiat Wrocławski wygenerowała szacunkowo kwotę 90 mln zł. strat na 

infrastrukturze drogowej. W miniony piątek Komisja pod przewodnictwem Pani Dyrektor 

Wydziału Dróg Starostwa zakończyła szczegółową inwentaryzację, która została przekazana 

Wojewodzie Dolnośląskiemu.  Dla dróg, przepustów i obiektów mostowych wykazano wartość 

strat na poziomie 134 mln zł. Obecnie nieznana jest sytuacja pozyskania zewnętrznych środków 

finansowych na ten cel. W pierwszej kolejności uruchomione zostaną środki z budżetu Powiatu 

Wrocławskiego. Na moście w Wawrzeńczycach jest 70 m wyrwa. Mosty, które ocalały maja 

podmyte podpory. Stąd gro środków finansowych będzie zaangażowana w rzeczy niewidoczne. 

Przedstawiona sytuacja znacznie ograniczy realizację zadań wskazanych we wnioskach do 
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budżetu na przyszły rok. Wnioski te będą szczegółowo analizowane przez Zarząd Powiatu. 

Priorytetem będą zadania podnoszące poziom bezpieczeństwa.  

 

Pani Przewodnicząca poprosiła Członków Komisji o analizę przedstawionych zadań zawartych 

we wnioskach, a na jej podstawie o stworzenie listy zadań do realizacji w latach późniejszych.  

 

Kolejno głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego Pan Andrzej Jamrozik, 

który  zaznaczył, że wnioski dotyczą roku 2025.  

 

W tym miejscu Pani Dyrektor J. Kryszczak powróciła do kontynuowania prezentacji (zał. nr 

2),  która w  dalszej części dotyczyła 22 wniosków do budżetu na rok 2025 w zakresie przejść 

dla pieszych, progów zwalniających i doświetleń.  

 

Radny Tomasz Ostaszewski zgłosił wątpliwość co do wniosków o likwidację progów 

zwalniających. Radny zaznaczył, że głos jednego mieszkańca nie powinien mieć wpływu na 

usuwanie elementu stanowiącego bezpieczeństwo w danym miejscu.  

 

Pani Dyrektor poinformowała, że nowe wnioski dotyczące progów zwalniających będą musiały 

obligatoryjnie zawierać zgodę mieszkańców, co pozwoli uniknąć sytuacji, w których 

zrealizowane już progi będą w przyszłości likwidowane.  

 

Radny Piotr Chmurzyński podziękował za realizację progów na ul. Chłopskiej w Smolcu, 

gmina Kąty Wrocławskie, prosząc jednocześnie o niefrezowanie i pozostawienie przejścia dla 

pieszych. 

 

Pani Dyrektor zaznaczyła, że przejście musi zostać sfrezowane, gdyż zgodnie z przepisami nie 

może być wyniesionego przejścia i progu zwalniającego obok. Przejście zostanie płaskie.  

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego Pan Andrzej Jamrozik, 

który zgłosił wątpliwość co do montowania  wyświetlaczy prędkości i ich skuteczności. Pan 

Przewodniczący zwrócił się o przeanalizowanie, na podstawie informacji zapisanych w pamięci 

urządzenia, statystyk, ile pojazdów przejeżdża zbyt szybko i o ile km/h przekraczana jest 

dopuszczalna prędkość. Pan Przewodniczący zapytał też o koszt wyświetlacza prędkości, 

proponując lepsze rozwiązanie w postaci świateł przed przejściami dla pieszych, które zapalają 

się na czerwono, gdy nadjeżdżający pojazd przekroczy prędkość 40 km/h. Rozwiązanie takie 

sprawdziłoby się szczególnie przy szkołach. 

 

Radna Edyta Ostrowska zapytała, czy odbyły się konsultacje z mieszkańcami miejscowości 

Mnichowice w Gminie Żórawina odnośnie realizacji progów zwalniających. Radna zaznaczyła, 

że konsultacje w obrębie lokalizacji progów są konieczne.  

 

Pani Dyrektor poinformowała, że konsultacji w Mnichowicach nie było, starano się wybierać 

lokalizacje, które nie wpływały bezpośrednio na odczucia mieszkańców zamieszkujących w 
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pobliżu progów. Pani Dyrektor dodała, że progi przykręcane bardziej spowalniają ruch lecz są 

głośniejsze.   

 

Radny Tomasz Ostaszewski zauważył, że w przypadku konsultacji będą występowały sytuacje 

uniemożliwiające całkowicie realizacje progów zwalniających.  

 

Pani Dyrektor dodała, że procedura konsultacji ma być zastosowana do składanych wniosków, 

aby uniknąć sytuacji, w której składane będą wnioski przeciwne, o likwidacje progów. Powiat 

jako zarządca drogi czasem sam z siebie będzie typować lokalizację. Część progów znajdzie 

się już w dokumentacji projektowej dróg. 

 

Podsumowując i kończąc dyskusję, Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wszyscy Członkowie 

Komisji wykazali się troską o bezpieczeństwo na drogach powiatowych, a środki finansowe w 

pierwszej kolejności powinny być kierowane na ten cel.  

 

Punkt 11. Sprawy różne.   

 

Nie zgłoszono spraw różnych. 

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 14.55 Przewodnicząca M. Wilk zamknęła 

posiedzenie Komisji TDiK. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

 Transportu, Dróg i Komunikacji 

 

Maria Wilk 

 

 

 

 

 
Załączniki: 

 

1. Lista obecności. 

2. Prezentacja – Wnioski do budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2025.  
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